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Side 2/2 Idet jeg skal henvise til mit brev af 9. maj 2017, jf. B 71 – spørgsmål 1, skal jeg 

bemærke, at jeg er enig i, at der er behov for en analyse, som kan belyse pro-

blemet vedrørende boliger uden bopælspligt så præcist som muligt. Som tidli-

gere oplyst har jeg igangsat en analyse af bopælspligt, som bl.a. skal give os en 

nærmere beskrivelse af problemets omfang og karakter.  

Den samlede analyse forventes at blive sendt til udvalget inden sommerferien. 

For så vidt angår forslaget om at indføre indberetningspligt for udlejere m.v., 

finder jeg ikke, at denne administrative byrde ville være proportional i forhold 

til det mål (bedre statistisk grundlag), som ønskes opnået. 

Angående regulering af udenlandske internet-baserede formidlere af diverse 

services, herunder virksomheder, som beskæftiger sig med korttidsudlejning, 

skal jeg oplyse, at det fremgår af regeringsgrundlaget, at regeringen i 2017 vil 

fremlægge en strategi for deleøkonomi, som også forventes at omhandle privat 

udlejning.  

Med venlig hilsen 

Ole Birk Olesen 

 


